
 

 

 
 
 
 
Nr. 152/2024 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 08 martie 2024, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 13 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András - sat 
Coșeni, lipsind: Comăneci Liviu-Vasile, Cserey Zoltán-Mihály, Debreczeni László, Kádár 
Imola, Kiss-Bartha Annamária, Kolcza István, Kondor Ágota, Vargha Fruzsina. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de 
primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 265/2024. Ședința se desfășoară prin sistemul de 
audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba, viceprimarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Salut cu drag pe 
toată lumea. Bine ați venit. Bună ziua. La mulți ani de ziua femeii. La mulți ani de ziua 
numelui lui Zoltán, d-lui consilier. Aș și începe cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.): „Deocamdată nu avem cvor. Suntem prezenți 10 și cele doi reprezentanți ai 
satelor. Mai așteptăm. Vă rog să fiți cu puțină răbdare.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Sunt prezent.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Bine, am notat. 
Mulțumesc d-lui Lakatos László că a contribuit activ, ca să fiem statutari, și pentru ceilalți, 
care sunt prezenți. Vă rog, ca cei care sunt prezenți, să rămână, pentru că nu o să fie cvor dacă 
cineva părăsește ședința. Are cineva de adăugat ceva pe Ordinea de zi?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da, sunt Toth-Birtan Csaba și 
aș dori să propun 4 puncte la Diverse. Ca și punct D1: actualizarea devizului general pentru 
obiectivul de investiții “Pod pietonal și pentru bicicliști peste râul Olt cu legare piste de 
bicicliști la strada Lt. Păiș David și Nicolae Iorga”. Punct D2: modificarea Contractului de 
parteneriat pentru constituirea Consorțiului pentru învățământ dual SEPSI DUAL. Punct D3: 
proiect de hotărâre pentru aprobarea acordării unui ajutor de minimis individual pentru 
Incubatorul de Afaceri Sfântu Gheorghe, iar ca punct D4: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. După cum am 
spus și în ședințele de comisiilor de specialitate aș dori să anunț retragerea punctelor 4 și 5.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Am notat retragerea punctelor 4 și 5, respectiv cele patru puncte la Diverse. Acum o să votăm 
dacă suntem de acord cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor, apoi Ordinea de zi în intregime, 
iar după aceea o să votăm despre votarea punctelor la sfârșit. Acum să votăm luarea pe Ordinea 
de zi a punctelor D1, D2, D3 și D4, respectiv ca punctele 4 și 5 să fie retrase de pe Ordinea de 
zi. 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de zi a 



 

 

punctelor de la Diverse și cu retragerea punctelor 4 și 5.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Între timp am fost corectat despre faptul că nu trebuie să votăm despre retragerea punctelor 4 și 
5.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de zi a 
punctelor de la Diverse.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor de la Diverse, respectiv retragerea punctelor 4 și 5.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea 
de zi a punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de zi a 
punctelor punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3 și D4. Acum să votăm Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Se votează cu 11 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Ferenczy Ágnes-Kanilla, 
Jánó Mihail), introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3 și D4. 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în intregime.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în intregime.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în intregime.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi în intregime. Acum vă rog să votăm despre modul de vot, ca să votăm punctele 
după prezentări, la final.” 
 Se votează cu 11 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Ferenczy Ágnes-Kanilla, 



 

 

Jánó Mihail), Ordinea de zi. 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la sfârșit.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la 
sfârșit.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la sfârșit.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt și eu aici, Jánó Mihail. Sunt de 
acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la 
sfârșit toate punctele.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): ”Și eu sunt de acord, ca să votăm la 
sfârșit toate punctele.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord, ca 
să votăm la sfârșit toate punctele.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt prezent și 
sunt de acord cu votarea la sfârșit.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Foarte bine. Acum 
suntem prezenți 13. O să citesc textul, care trebuie citit înainte de fiecare ședință. Înainte de a 
intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din 
OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Profit de ocazie, ca să semnalez faptul că nu voi 
participa la deliberarea și la votarea punctului 7. Dacă mai este cineva în situație similară, rog 
să semnaleze. Dacă nu mai sunt, începem prezentarea punctelor. Punctul unu a fost avizat 
favorabil de către comisiile 1 și 5.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 31.12.2023. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În locul d-lui primar eu voi 
prezenta proiectul de hotărâre. Bugetul 1ocal aprobat inițial pe anul 2023 a fost în sumă de 
261.295.930 lei. În cursul anului am aprobat să fie rectificat cu suma de 117.447.890 lei, astfel 
bugetul local rectificat de mai multe ori, la sfârșitul anului a totalizat suma de 378.743.820 lei. 
Pe partea de venituri am realizat 88,47%, deci valoarea veniturilor este în sumă de 329.676.475 
lei. Pe partea de cheltuieli am realizat suma de 304.472.611 lei, care este în proporție de 
80,39% față de sumele planificate. Aș mai menționa faptul că din fondurile externe 
nerambursabile am încasat suma de 2.617.419 lei, respectiv am plătit suma de 2.723.986 lei.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 99/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos d-
lui viceprimar pentru prezentare. Are cineva la acest proiect de hotărâre luare de cuvânt, 
observație, întrebare. În cazul în care nu sunt, trecem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 2. 
Comisiile de specialitate 1 și 5 au acordat aviz favorabil.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei 
sume de bani din bugetul local, pentru instituirea fondului de relaţii internaţionale, pe anul 
2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se aprobă alocarea sumei de 
40.000 lei, care va fi folosită pentru suportarea cheltuielilor de transport şi diurnă cu ocazia 
deplasărilor efectuate de către delegaţiile oficiale în străinătate.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 100/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Dacă cere cineva luarea de cuvânt, observație, întrebare? În cazul în care nu sunt, trecem mai 
departe la proiectul de hotărâre nr. 3. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat aviz 
favorabil.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 2, scara A, B, strada László Ferenc, nr. 1” și a cheltuielilor legate de 
proiect și modificarea și completarea HCL nr. 225/2022 privind aprobarea depunerii cererilor 
de finanțare și a cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de 
locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu permisiunea 
dumneavoastră nu aș da citire acestor multe cifre. Acum cum sosesc aceste planuri la 
proiectele noastre, pe de o parte documentațiile de avizare a lucrărilor de intervenții, pe de altă 
parte proiectele tehnice, le înaintăm consiliului local. Acum vă înaintăm Documentația de 
avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de reabilitare termică 
la bl. 2, scara A, B, strada László Ferenc, nr. 1” a cărui esență este ca să reabilităm energetic 
acest bloc. Se va termoizolarea pereților, acoperișului și peste demisol. Valoarea totală cu TVA 
este estimat la suma de 3.765.941,56 lei. Fiecare proiect de hotărâre conține valoarea totală, 
TVA-ul aferent finanțată prin PNRR, respectiv sumele neeligibile și contribuția proprie, dar nu 
le voi citi pe acestea, care sunt incluse în proiectul de hotărâre. Pentru a arăta mărimea, aș mai 
menționa faptul, că este vorba de un bloc cu 40 de apartamente.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 101/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 6. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat 
aviz favorabil.” 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 9, sc. A, B, C, strada Romulus Cioflec nr. 3, Mun. Sfântu Gheorghe, 
jud. Covasna” și a cheltuielilor legate de proiect și modificarea și completarea HCL nr. 
422/2022 privind aprobarea depunerii proiectelor și a cheltuielilor legate de acestea pentru 
reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe în cadrul 
PNRR, C5-Valul renovării, apelul de proiecte PNRR/2022/C5/1/A.2/1, Renovare energetică 
moderată a clădirilor rezidențiale multifamiliale pentru comunități expuse riscului de sărăcie și 
excluziune socială, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz este vorba de 
reabilitarea energetică a unui grup de bloc cu 90 de apartamente, iar valoarea totală estimată cu 
TVA este de 6.607.426,73 lei.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 102/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 7. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat 
aviz favorabil.” 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



 

 

Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții  „Lucrări de 
reabilitare integrată la bl.2, strada Gödri Ferenc nr. 2” și a cheltuielilor legate de proiect și 
modificarea și completarea HCL nr. 424/2022 privind aprobarea depunerii proiectului „Lucrări 
de reabilitare integrată la bl. 2, strada Gödri Ferenc nr. 2” și a cheltuielilor legate de proiect, cu 
modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz este vorba de 
reabilitarea unui bloc cu 40 de apartamente, unde pe primele 2 etaje sunt suprafețe, care sunt în 
proprietatea bisericii ortodoxe, însă așa cum arată și valoarea, este vorba nu numai de 
reabilitare energetică, deoarece a fost constatată faptul că blocul se află în clasa de risc seismic 
de RS2, astfel aici prima dată se va face lucrări de întărire generală, apoi urmează reabilitarea 
energetică. Astfel valoarea estimată a lucrărilor de către proiectant este de 26.562.709,12 lei, 
care conține TVA.”  
 Se votează cu 12 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Zsigmond 
József), HOTĂRÂREA NR. 103/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 8. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat 
aviz favorabil.” 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la Bl. 1, Sc. A, B, C, D, E, F, Strada Gróf Mikó Imre, Nr. 4” și a 
cheltuielilor legate de proiect și modificarea și completarea HCL nr. 189/2022 privind 
aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea 
termică a unor blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și 
completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Această documentați de 
avizare a lucrărilor de intervenții conține reabilitarea energetică a unui grup de 6 blocuri, cu 
159 apartamente și valoarea lucrărilor este estimat la suma de 24.995.649,71 lei.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 104/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 9. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat 
aviz favorabil.” 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului 
tehnic de execuție pentru obiectivul de investiții „Lucrări de reabilitare termică la Bl. 1, Strada 
Gödri Ferenc, Nr. 1” și a cheltuielilor legate de proiect și modificarea și completarea HCL nr. 
189/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a cheltuielilor legate de proiecte 
pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe, cu 
modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz este vorba de un 
bloc mai mic, cu 14 apartamente. Proiectul conține reabilitarea energetică a blocului, iar 
valoarea estimată este de 2.144.101,50 lei cu TVA.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 105/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem la proiectul de hotărâre nr. 10. Comisiile de specialitate 1, 5 și 6 au acordat aviz 
favorabil.” 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării Regulamentului pentru atribuirea contractelor de finanțare nerambursabilă din 
fondurile publice în cadrul programului „Sfântu Gheorghe Sprijină Sportul”, aprobat prin HCL 



 

 

nr. 232/2008, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Regulamentul anterior nu a 
conținut modul de soluționare a contestațiilor și prin această completare încercăm să rezolvăm 
acest lucru. Trebuie să mai explic faptul, că a fost pus pentru dezbatere publică prin procedura 
de urgență, deoarece în curând începe sezonul competițiilor sporturive și de aceea am dori să 
finanțăm cât mai repede cluburile, asociațiile, care se ocupă de acesta.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 106/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare? În cazul în care nu sunt, 
trecem la proiectul de hotărâre nr. D1. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat aviz 
favorabil.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării 
devizului general al Documentației de avizare a lucrărilor de interventii pentru obiectivul de 
investiții “Pod pietonal și pentru bicicliști peste râul Olt cu legare piste de bicicliști la strada Lt. 
Păiș David și Nicolae Iorga”, aprobat prin HCL 95/2019, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „A terbuit modificat 
documentația din cauza mai multor instrucțiuni de inginer, printre altele a trebuit să fie 
modificat dimensiunea grindinelor, iar din acest motiv s-a majorat amătura. A trebuit modificat 
și evacuarea apelor pluviale de pe pod. A fost necesar reamenajarea terenului, a fost necesar 
montare parapete metalice la anumite locații, respectiv datorită acestui capitol VII, care se 
referă la majorarea eventuală a prețurilor și care a fost inclus mai nou în tipul devizului 
general, ca urmare valoarea lucrtărilor se modifică la 11.424.690,69 lei cu TVA.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 107/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare, o poate face acum. În cazul în 
care nu sunt, trecem la proiectul de hotărâre nr. D2. Comisiile de specialitate 1, 4 și 5 au 
acordat aviz favorabil.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii de 
către municipiul Sfântu Gheorghe a unui act adițional la Contractului de parteneriat pentru 
constituirea Consorțiului pentru învățământ dual SEPSI DUAL Campus Profesional Integrat și 
a unui act adițional la Acordului de parteneriat pentru implementarea proiectului de finanțare 
„Înființarea unui campus pentru învățământul dual în municipiul Sfântu Gheorghe”. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului, că OTP 
Bank România SA își încetează activitatea pe piața Română, de aceea se retrage și din acel 
parteneriat care se referă la constituirea Consorțiului pentru învățământ dual SEPSI DUAL. 
Actul adițional conține acest lucru. Celelalte partenere râmân și își vor continua activitatea 
consorțiului fără Banca OTP.” 
 Se votează cu 12 pentru, 1 consilier nuparticipă la deliberare și la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 108/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva luarea de cuvânt, întrebare o poate face acum. În cazul în 
care nu sunt, trecem la proiectul de hotărâre nr. D3. Comisiile de specialitate 1 și 5 au acordat 
aviz favorabil.” 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea acordării 
unui ajutor de minimis individual pentru “Incubatorul de Afaceri Sfântu Gheorghe, Covasna, 
cu portofoliu mixt” prin fondator Covimm Consulting SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Covimm Consulting SRL, 
care gestionează Incubatorul de Afaceri a solicitat acordarea unui ajutor de minimis, pe care o 
vă înaintăm cu completarea tuturor cererilor de acordare a facilităților, împreună cu avizul 
Consiliului Concurenței. Valoarea totală aferentă ajutorului nu poate depăși suma de 85.000 
lei, pe care o vom acorda sub formă de scutire de la plata impozitului/taxei pe clădire și pe 
teren.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 109/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Dacă cere cineva în legătură cu acesta luarea de cuvânt, întrebare, o poate 
face acum. În cazul în care nu sunt, trecem la ultumul proiect de hotărâre, D4. Comisiile de 
specialitate 1 și 5 au acordat aviz favorabil.” 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am obținut trei venituri 
imortante, care am dori să includem în buget. Prima este o sumă în valoare de 1.073.000 lei, pe 
care l-am câștigat printr-un proiect pentru finanțarea programului național ”Masă sănătoasă”, 
de care vor beneficia elevii din cadrul Școlii Gimnaziale ”Néri Szent Fülöp”, pe care o și 
redicționăm în bugetul Școlii Gimnaziale ”Néri Szent Fülöp”. Am primit o sumă de 239.000 
lei de la Consiliul Județean pentru plata drepturilor de care beneficiază copiii/elevii/tinerii cu 
cerințe educaționale speciale integrați în învățământul de masă, pe care o redirecționăm în 
bugetul Liceului Tehnologic ”Puskás Tivadar”, respectiv cu suma de 349.000 lei sprijină 
Ministerul Muncii și Solidarității Sociale activitatea Complexului Zathureczky Berta. Înafară 
de acesta diminuăm fondul de rezervă su suma de 1.000.000 de lei, cu care majorăm bugetul 
Liceului Tehnologic Constantin Brâncuși, Colegiului Național Székely Mikó și a Gridiniței cu 
Program Prelungit Hófehérke cu diferite sume. Alocăm suma de 238.000 lei pentru începerea 
construirii creșei pe strada Nicolae Iorga. Cu suma de 357.600 lei suplimentăm bugetul 
Direcției de Asistență Socială, respectiv alocăm suma de 581.830 lei pentru întreținerea și 
repararea drumurilor și trotuarelor.” 
 Se votează cu 13 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 110/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Aveți și aici posibilitatea să luați cuvântul, sau să întrebați. În cazul în care 
nu sunt, trecem la votare. Deci trebuie să votăm de la 1 până la 3, de la 6 până la 10 și de la D1 
până la D4.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
de la 1 până la 3, de la 6 până la 10 și de la D1 până la D4.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 6, 
7, 8, 9, 10, respectiv și cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, respectiv 
cu 6, 7, 8, 9, 10, iar la diverse și cu punctele D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, de la 6 
până la 10, respectiv cu cele 4 de la Diverse. Să aveți o zi frumoasă.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Vă rog să spuneți 
ficare număr cu care sunteți de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv cu D1, D2, D3 și D4.” 



 

 

 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 6, 
7, 8, 9, 10, respectiv și cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv la Diverse cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv cu D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 6, 7, 8, 9, 10, respectiv cu D1, la D2 nu doresc să votez. N-am semnalat la început, dar 
nu doresc să votez. Sunt de acord cu D3 și D4.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 6, la punctul 7 nu doresc să votez, sunt de acord cu punctele 8, 9, 10, la fel și 
cu D1, D2, D3 și D4. Vă mulțumesc pentru prezență. Îmi cer scuze pentru greșelile făcute, dar 
cu 13 voturi pentru au fost votate majoritatea punctelor. Punctul 7 cu 12 voturi pentru. 
Mulțumesc pentru prezență. Închid ședința. Vă doresc toate cele bune.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 28 martie 2024. 
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